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Opravy domu č.p. 403
Na bytovém domě č.p. 403 v současné době probíhají práce na opravě pavlačí, ocelové-
ho zábradlí a dešťových svodů. Právě nedostatečný stav okapů a dlouhodobé působení 
vody zapříčinilo zkorodování železných konstrukčních prvků, které se plně odhalilo při 
rekonstrukčních pracích. Proto byl zpracován statický posudek na tyto konstrukce s vel-
mi špatným výsledkem, a to definicí ,,havarijního stavu“. Stav, který může ohrozit zdraví 
a životy obyvatel či návštěvníků tohoto domu.

Staré ocelové zábradlí se tedy bude celé demontovat a nahradí se novým, pavlače bu-
dou současně vyztuženy ocelovými kotvami do nosného zdiva. Tak bude dle statického 
posudku zajištěna celková stabilita pavlačí a zábradlí, především pak budou uchráněny 
životy a zdraví obyvatel domu.

V další fázi bude nutné opravit komíny, neboť ani ty neprošly patřičnou revizí.

Bývalá školní zahrada
Na bývalé školní zahradě konečně začaly přípravné práce na zřízení nového dětského 
hřiště. Spočívají v úpravě terénu, odstranění náletových křovin a přípravě celého prosto-
ru, osetí travou a osazením prvních herních prvků.

Uvědomujeme si nutnost opravy ohradní zdi a kaple sv. Trojice. Tato úprava značně 
ulehčí od vlhkosti zapříčiněné dosavadní bujnou neudržovanou vegetací.

Sloupek pro starostku
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ZÁPIS K PŘEDŠKOLNÍMU VZDĚLÁVÁNÍ
PRO ŠKOLNÍ ROK 2013 – 2014

Zveme Vás k zápisu do Mateřské školy v Lomnici nad Lužnicí,
který se koná ve čtvrtek

11. dubna 2013 od 14 do 17 hodin
ve druhé třídě MŠ. 

Potřebné dokumenty obdržíte při zápisu.
S sebou prosím vezměte občanský průkaz. 
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Z RADNICE
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Budějovická ulice
Práce na Budějovické ulici musely být opět zastaveny z důvodu 
nebývale špatných klimatických podmínek. V několika málo příz-
nivých jarních dnech se podařilo zajistit dešťové svody, ale bohužel 
opět přišly mrazy a sníh. V současné době se zhotovitelská firma 
připravuje na závěrečnou dostavbu skladby silnice a první asfaltové 
vrstvy. Nového povrchu se zároveň dočká i ulice Šalounská.

Nadále se jedná s jihočeským krajem o dalších fázích projektu 
,,Zklidnění dopravy Budějovické ulice“. Je připravený návrh na 
opatření ke zvýšení bezpečnosti silničního provozu v ulici Budě-
jovické s konceptem možného řešení. Dále kraj vypisuje výběro-
vé řízení na projekt,jehož koncept bude dopracován i v souladu 
s požadavky obyvatelů této ulice, jak už na krajský úřad odesla-
nými, tak bude možnost zapracovat další náměty při veřejném 
projednání tohoto projektu. Doufejme, že úpravy pomohou zlepšit 
bezpečnostní situaci v ulici Budějovická, ale povedou i k zvýšení 
komfortu bydlení a průjezdu automobilů v této ulici.

Radost uděláme jistě i občanům projíždějícím po místní ko-
munikaci v majetku města mezi obcemi Lužnice a Klec, kde část 

komunikace právě v majetku města vykazuje také havarijní stav. 
Zde jsme opravu již objednali.

Proč jsme pokáceli břízy v ulici B.Němcové
Město Lomnice nad Lužnicí přistoupilo k pokácení dřevin v blíz-
kosti školky z důvodů opadávání větví, což ohrožovalo děti na 
místním dětském hřišti, kolemjdoucí, kolemjedoucí automobily 
a okolní nemovitosti. Také kořeny začaly podrůstat pod místní ko-
munikaci a přilehlé dětské hřiště, tím by velmi brzy došlo k jejich 
poškozování. Kácení bylo nutné provést též z důvodu pěstebních, 
pro obnovu porostu. Břízy byly již za vrcholem svého růstu.

Namísto bříz dojde k výsadbě minimálně 5-ti dřevin např.: buk, 
břišťál, tůje, ptačí zob, který je do dané lokality a pro účel okrasné 
dřeviny vhodnější. Tato výsadba proběhne v co nejkratší době dle 
klimatických podmínek.

Na závěr připomínáme, že je pro nás vždy na prvním místě 
bezpečnost a zdraví obyvatel.

Ing. Iva Nováková

Zpráva ze zasedání Zastupitelstva města
ze dne 11. 3. 2013
Zasedání zastupitelstva města Lomnic nad Lužnicí se uskutečnilo 
v pondělí 11. března 2013 od 18,00hod. v Lomničanu. Přítomno 
bylo všech 15 členů zastupitelstva města, asi 35 občanů. Na pro-
gramu jednání bylo 21 bodů, v úvodu byl předložený program 
jednání schválen.

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí:
Zprávu o plnění usnesení z minulého zasedání zastupitelstva −
Zprávu o činnosti finančního výboru č. 1 a 2 −
Zprávu o činnosti kontrolního výboru −
Zprávu o výsledcích veřejnosprávních kontrol za rok 2012 −
účetní závěrku Základní a mateřské školy k 31. 12. 2012 a pře- −
vod zisku ve výši 7.351,09Kč do rezervního fondu školy
Výroční zprávu PO Služby města za rok 2012 −
zprávu o daňové kontrole −
(Na základě zprávy o daňové kontrole je město postiženo od- −
vodem. Odvod bude  sankciován 100 %, tzn., že odvod bude 
navýšen na 20.000,– Kč. Jedná se o odvod za akci: „Dokončení 
rekonstrukce náměstí“, uzavřenou v roce 2008)
zprávu z jednání rady města  −

Zastupitelstvo města schválilo:
rozpočtová opatření č. 11/2012 a č. 1/2013 −
přijetí průtokové dotace pro školu ve výši 453 512,-Kč −
výroční zprávu o činnosti v oblasti poskytování informací za  −
rok 2012
zprávu o stavu požární ochrany na území našeho města za rok  −
2012
uzavření dodatku ke Smlouvě o budoucí kupní smlouvě  −

(Stavba chráněného bydlení) −
přenesení pravomoci schvalovat rozpočtová opatření na radu  −
města
zvýšení příspěvku na činnost TJ Tatran Lomnice nad Lužnicí  −
na rok 2013 o částku 100.000,– Kč
(TJ Tatran podal žádost o zvýšení příspěvku na rok 2013  −
o 297.000,– Kč, zastupitelé po konstruktivní diskusi rozhodli 
s ohledem na finanční možnosti města a nezbytnost údržby ma-
jetku TJ Tatran o navýšení částky o 100.000,– Kč)
smlouvu a zadávací dokumentaci s Jihočeským krajem na vý- −
běr dodavatele projektové dokumentace a koordinátora BOZP 
na akci: „ulice Budějovická“
(Jedná se o zpracování projektu, na realizaci tzv. „Opatření na  −
zklidnění dopravy ulice Budějovická“, která by k realizaci měla 
být připravena již na podzim tohoto roku. Ale z důvodu ukonče-
ní stavební sezóny se zimními měsíci však počítáme s realizací 
až v roce 2014. Ulice by měla získat kromě nového povrchu 
komunikace a chodníků zejména zpomalovací prvky, přechody 
pro chodce, ostrůvky zeleně i jednoznačně určená parkovací 
místa pro osobní automobily. Vše bude předmětem řešení v této 
projektové dokumentaci.)
Program obnovy venkova 2013 – 2016 −
změny v ceníku vodného a stočného pro rok 2013 −
(důvodem schvalované změny je překlep pracovnice firmy ČE- −
VAK, na tuto administrativní chybu muselo zastupitelstva rea-
govat přijetím nového usnesení)

Přesnou formulaci usnesení rady města naleznete na:
www.lomnice-nl.cz 

Zpracovala: Ing. M. Vacková
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Ještě jednou sběrový dvůr
Téměř všichni spoluobčané již zaregistrovali, že sběrový dvůr dostal 
novou fazónu a kabát. 

Asfaltový nepropustný povrch, nové kontejnery, váha, přístřešky, 
slušné zázemí pro personál a garáž pro stroje. 

Většina lidí je jen letmo obeznámena s historií a prapůvodem žá-
dosti o rekonstrukci sběrového dvora. Proto si připomeňme curiculum 
vitae tohoto projektu.

Již za minulého zastupitelstva byl vysloven vedením města po-
žadavek na rekonstrukci sběráku. Jako důvod bylo uváděno hodně 
argumentů. Jedněmi z hlavních argumentů pro rekonstrukci byly: 
propustnost povrchu z recyklátové drti, malá kapacita dvora, absence 
váhy a tím i nedokonalá evidence odpadků a nedůstojné prostředí jak 
pro obsluhu, tak pro občany.

Objevily se ale také argumenty proti. Velmi závažným argumen-
tem proti byly velké náklady na rekonstrukci při nulové návratnos-
ti. Stejně tak, umístění sběráku do středu města se nejevilo mnohým 
jako ideální. 

Město jelo tehdy na „vlně dotací“ a nebylo třeba asi tolik počítat, 
zejména, když zde byl příslib dotace, která pokryje nejpodstatnější 

část nákladů. Tak proč nestavět, že. Z cizího krev neteče, město si 
alespoň pomůže. Takhle se to komentovalo.

Proč se ale vracím k tomuto tématu. Sběrák je přece pěkný, fungu-
je, tak proč o tom znovu hovořit?

 Nevracel bych se, kdyby na posledním zastupitelstvu nenapadl 
bývalý starosta a jeho pravá, pardon levá ruka, exmístostarostka, sou-
časné vedení města, potažmo pana Řepu, že se špatně třídí odpadky, 
respektive netřídí téměř vůbec. Zazněly argumenty z úst paní bývalé 
místostarostky, že v popelnicích jsou předměty, které mají být tříděny, 
ale asi si včas uvědomila, že normální člověk neví, co je v sousedovo 
popelnici, pokud se tam nepodívá, tak hodila zpátečku,“ že prý něco 
letmo zahlédla“... Bývalý starosta pak argumentoval, že není vedena 
evidence, že se netřídí atd...špatně se nakládá s biologickým odpadem 
a vůbec.... Tato tvrzení sice nedokázal podložit fakty, ale hlas měl 
silný. Marně se pan Řepa bránil, že je vše evidováno, že může vše 
dokladovat.

Jeho hlas zcela zanikal ve vřavě opozice. Ostatně myslím, že o jeho 
vysvětlení opoziční „politici“ neměli poctivě ani zájem. 

My jsem si již zvykli na jejich divadelní „rétoriku“ obviňování, 
teatrální rapování, slovní házení klacků pod nohy a falešná slůvka 
/ pan exprezident Klaus promine /, ale některé spoluobčany to může 
samozřejmě zmást..

Kdyby to naše demokratická opozice nepřehnala, vychladlo by to 
s dalšími body programu.

Ale takhle v tomto varu vyklokotal na povrch závažný fakt. 
Projekt rekonstrukce sběrového dvora byl zřejmě naddimenzován. 
Co to znamená? Pro občany, kteří nejsou zběhlí – zdá se, že ně-

kdo připočítal na kapacitu sběrového dvora a jeho třídění cizí občany 
a okolní obce, kteří do sběráku nikdy nevozili ani nevozí, ale žádal 
na ně peníze! Někdo tak vypočítal hypotetické tisíce tun materiálu 
na třídění, což není schopen sběrák ani vytřídit, ani pojmout, ale ani 
nejsou kde vzít. Ovšem z toho se vypočítávala výše dotace!

Asi to by nebyl problém, kdyby neprobíhaly kontroly čerpání 
dotací a musím řícit, že kontroly jsou jako řemen, přísné, tvrdé, vše 
počítají, měří, váží, a nikomu nevěří. To se „okecat“ nedá, jak se to 
dělávalo dřív. Stát nemá peníze, a tak při neplnění podmínek dotací 
žádá peníze od obcí zpět včetně sankčních pokut a penále. 

Suma sumárum, jestli je to tak, bude město vracet pěkné peníze 
státu zpět i s penále a úroky.

Ve stínu tohoto problému je udání naším občanem, prý na radu 
bývalého bonza z vedení města podal trestního oznámení na uklá-

dání prý toxických odpadů na „radary“, selanka. Pikantní ale i na 
tomhle je, že obviňují a tvrdí, že na radary byla vyvezena zem ze 
sběrového dvora. Prý toxická zemina. To chce autor a spoluautor 
trestního oznámení tvrdit, že sám strpěl tuto „toxickou zeminu“ ve 
středu města a ještě nás nutili tam chodit třídit? Asi nebyla a teď, 
když byla zemina vyvezena je najednou toxická? 

Jenom na okraj. Na Radary byla dočasně uložena zemina z podloží 
silnice Budějovická a zřejmě část i z podloží sběráku- jíl s pískem. 
Čili, žádná toxická skládka, ale mezideponie zeminy. Policie to již 
odložila. Co mě zarazilo je fakt, že „bordel“ na Radarech předtím 
nikomu nevadil. Ale když je to upraveno a shrnuto, ...tak to vadí...

Slušný člověk si udělá obrázek sám.
Ale budeme-li vracet za sběrák peníze, tak si ten obrázek bude mu-

set dělat státní zástupce a policie. Trestní zákoník pro to má dosti přesné 
a jednoduché pojmenování. Může se jednat totiž o podvodné jednání.

Máme se na co těšit, neboť v současné době podává finanční úřad 
podnět k vyšetření kauzy „Zateplení školy“. Město má vracet milio-
ny. Ale to je jiný příběh. 

A na závěr otázka: Víte co je to, když rozjetá velká vlna (nejen 
dotační) najede na břeh? 

Tsunami. 
 Dr. R. Bílek
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Vítání občánků
Dne 16. března 2013 od 10 hodin proběhlo v kostele sv. Václava 
letos první vítání občánků města Lomnice nad Lužnicí.

Bylo pozváno 10 dětí s rodiči a jejich blízkými. Na úvod proběh-
lo vystoupení pěveckého sboru Zvoneček a folklórního souboru Ja-
voráček, kterým velmi děkujeme za přispění k příjemné atmosféře.

Rodiče si vyslechli slavnostní projev starostky města Ing. Ivy 
Novákové a postupně se zapsali do pamětní kroniky. Na závěr 

slavnostního dopoledne převzali rodiče malých občánků dárky 
pro své děti, maminkám byly předány květiny a následovalo spo-
lečné focení.

Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme pevné zdra-
ví, hodně lásky a rodinné pohody.

Přivítali jsme tyto nové občánky (zleva):
Tomáše Petráska, Jakuba Šachla, Kateřinu Andrlíkovou, Lukáše Berežného, Gabrielu Černou

Z MATRIKy
M ě s t o  L o M n i c e  n a d  L u ž n i c í  n a b í z í  k  p r o n á j M u  b y t

Město Lomnice nad Lužnicí nabízí k pronájmu
byt v čp. 672, v ulici Dr. Fr. Kuny.

Jedná se o nový byt z roku 2009. Byt je připraven k nastěhování.
Byt v čp. 672 se nachází ve II. podlaží domu, o velikosti 3+KK, plocha bytu 74,02 m2.

Vybavení bytu: kuchyňská linka, digestoř, el. sporák • součást bytu: sklepní box v přízemí domu.

nájemné:
měsíční nájemné z plochy bytu v čp. 672 je 6.654,– Kč

měsíční nájemné z vybavení bytu je Kč 0,–
měsíční zálohy na služby spojené s užíváním bytu (jedná se o zálohy na spotřebu teplé a studené vody, poplatek 
za teplo, poplatek za STA a na osvětlení společných prostor domu) – určuje se na základě dohody s nájemníkem

měsíční zálohy na odběr elektřiny si určuje a uzavírá smlouvu nájemník sám s distributorem elektřiny 

V případě zájmu o pronájem nebo o doplnění informací o nabízeném bytu se obracejte
na Město Lomnice nad Lužnicí – matrika – Šejdová jana,

tel.: 384 792 239, 384 792 201, jsejdova@meu.lomnice-nl.cz.
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Jakuba Špiříka, Daniela Kostečku, Lukáše Moronga a Adélu Svobodovou

Hasičská železná sobota
20. dubna 2013
Lomnický Sbor dobrovolných hasičů ve spolupráci s Městem 
Lomnice nad Lužnicí provede dne 20. dubna 2013 od 09:00 ho-
din svoz železa na území Města Lomnice nad Lužnicí. Hasiči 
současně s kovovým odpadem budou odvážet k ekologické li-
kvidaci i vysloužilé elektrospotřebiče včetně nekovových, tedy 
i ledniček, televizorů, počítačů apod. Navíc odvezou i řádně 
zavíčkované autobaterie. 

 Nikdy nebylo zbavení se železného šrotu a elektroodpadu jed-
nodušší! 

 Stačí jej jen v sobotu 20. dubna 2013 do 10:00 hod. ráno vy-
nést před dům a hasiči jej odvezou. 

 Hasiči jsou ochotni těžší předměty vynést. Stačí je o to požádat 
osobně na MěÚ Lomnice nad Lužnicí, případně na tel. č. sekreta-
riátu MěÚ – 384 792 201.

Vladimír Vácha

INfORMACE OBČANůM

Je opravdu všechno špatně?
Na posledním březnovém zastupitelstvu jsem se 
opět dozvěděl od opozice LKNK a p. Zvánovce, 
jak špatně třídíme odpad na sběrovém dvoře a 
plně nevyužíváme odpad určený pro kompostár-
nu. To pod vedením bývalého starosty bylo vše 
skvěle nastavené. 

Když už jako argument není možné použít 
finanční prostředky, které jsou na nově vznik-
lou PO Služby města zajišťující správu a údržbu 
města vynaloženy, tak si najdeme jiné téma. Jen 
pro připomenutí: rozpočet Služeb města je o více 
jak půl miliónu korun ročně nižší než smluvně 
vyplácené finanční prostředky Lomnici servis 
s.r.o. z dob starostování pana Zvánovce. Každý 
si může snadno spočítat úsporu finančních pro-
středků města za jedno čtyřleté volební období.

K třídění a likvidaci odpadů bych podotkl, že 
všechny odpady jsou likvidovány dle platných 

zákonů a vyhlášek ČR, což v minulosti nebylo 
pravidlem. Bohužel p. Zvánovec, Krejník a další 
někoho kritizují, ale sami by si měli vzpome-
nout, jakým způsobem se likvidoval nábytek, 
okna atd. („hořící vatry za tratí“) v době jeho 
starostování. Ekologická likvidace těchto ne-
bezpečných odpadů byla jedna z prvních věcí, 
na kterou jsem se zaměřil. Zodpovědně říkám, 
že jsem zajistil ekologickou likvidaci těchto 
odpadů. Nikdy bych nedopustil takovou ,,li-
kvidaci‘‘,  jaká se prováděla v minulosti. Další 
z úkolů v tomto odvětví, který přede mnou stál, 
bylo zajištění co možná nejvyšší výkupní ceny 
za vytříděný odpad. Bývalá firma SITA i přes 
veškerá jednání nebyla schopna nabídnout vyšší 
výkupní ceny vytříděných odpadů. S tím jsem se 
nechtěl spokojit a oslovil jsem jiné společnosti, 
které se zabývají výkupem těchto odpadů. Jed-

nání nebyla jednoduchá, ale výsledkem je o 25% 
vyšší výkupní cena vytříděného odpadu. Další 
pozitivum vidím v rozmístění nádob na tříděný 
odpad. Z množství, které svezeme z těchto ná-
dob, je zřejmé, že občané se tyto nádoby nau-
čili využívat což někteří velmi oceňují. Věřím, 
že tímto krokem jsme občanům přiblížili mož-
nost třídění tak, aby nemuseli čekat na otevření 
sběrového dvora. Odpad z těchto nádob je pro 
město i finančně lépe ohodnocen od společnosti 
EKO-KOM.

U kompostárny,  ke  které se také z řad LKNK 
snesla kritika bych dodal následující. 

Škoda, že se zástupci opozice nepřišli po-
dívat, v jakém stavu jsme kompostárnu a stro-
je přebírali od předchozího provozovatele. 
Nefunkční štěpkovač, zanesená a tím pádem 
nefunkční třídička země, která je pro 
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Město
Lomnice nad Lužnicí

děkuje Vám všem,
kdo jste se zapojili

do humanitární sbírky 
Diakonie Broumov.

Další sbírka
nepotřebných věcí 

potřebným,
se uskuteční opět

na podzim
tohoto roku.

Od našich občanů
Rodina Řehořova děkuje 
za projevenou soustrast 
a květinové dary.
Děkuji touto cestou panu dr. Bílkovi za 
péči, ochotu a vstřícnost při ošetřování 
mého manžela Pavla.

Řehořová Jindra

Jaro
Skončila doba dlouhé zimy,
jaro se vrátilo zase k nám.
Na koberec s květy bělostnými 
hledíme k něžným sněženkám.
Zas je tu jaro jak jsme chtěli
a modré nebe nad hlavou, 
slunce už vylákalo včely 
za svojí první potravou.
Po ránu krásně zpívají kosi, 
když bývá ještě tma a chlad. 
Tráva má perly z ranní rosy,
krokusy voní ze zahrad.
Potůčky zurčí, jsou plné vody, 
třpytí se z rosy krůpěje. 
Jdeme se projít do přírody, 
kde rozkvetly žluté orseje.
Břízky větrem rozevláté, 
větve, jak vlasy k zemi sklání, 
z oblohy září slunce zlaté, 
pohladí zemi teplou dlaní.

P. H.

Informace Ministerstva zdravotnictví  
k odložení přeočkování proti tetanu
Počátkem února 2013 informovala společnost distribující očkovací 
látky proti tetanu o tom, že není schopna zajistit do poloviny roku 
2013 dodávky očkovací látky TETAVAX do České republiky. 

Problém s dodávkami uvedené vakcíny je celoevropský. 
Výpadek této očkovací látky je řešen dovozem omezeného 

objemu alternativní vakcíny bohužel s tím, že zatím přislíbený 
objem nepokryje do 30.6.2013 očekávanou potřebu této vakcíny 
pro pravidelné očkování. 

Národní referenční laboratoř pro tetanus (dále NRL) vydala 
pro období přechodného nedostatku očkovací látky proti tetanu 
na základě žádosti Ministerstva zdravotnictví doporučení, ze kte-
rého pro přeočkování proti tetanu vyplývá následující postup:

Na základě výsledků vyšetření protilátek prováděných v NRL • 
je možné prodloužit interval pro přeočkování u dospělých osob 
z původních 10 – 15 let na 20 let. Je však nezbytné, aby očku-
jící lékař při prodloužení intervalu přeočkování posoudil indi-
viduální zdravotní stav očkované osoby. 

Výše uvedené doporučení se opírá nejen o výsledky vyšetření • 
prováděných v NRL, ale i o stanoviska renomovaných odbor-

níků v zahraničí. Rovněž 
nedávná práce finských 
odborníků publikova-
ná v odborném časopise 
(Vaccine 2009, 27, 5295-8) doporučuje omezit desetiletý booster 
a zvýšit interval na 20 let a to s odvoláním nejen na vlastní výsled-
ky, ale i výsledky studií provedených v Dánsku a Portugalsku.

Na základě výše uvedených zkušeností je zřejmé, že po dobu • 
přechodného nedostatku očkovací látky proti tetanu je z od-
borného hlediska možné prodloužit interval pro přeočkování 
dospělých osob až do 20 let po předchozím řádném očkování 
nebo přeočkování. Uvedené doporučení je podpořeno i výraz-
ně lepší proočkovaností proti tetanu u dospělých osob v České 
republice ve srovnání s většinou zemí v zahraničí.

O obnovení plynulých dodávek očkovací látky proti tetanu do 
ČR v předpokládaném časovém horizontu II. pololetí 2013 bude 
ministerstvo informovat odbornou i laickou veřejnost na svých 
webových stránkách. 

Zpracoval dr. Roman Bílek

tuto kompostárnu zcela nevyhovující, 
a slušně řečeno nepořádek v prostoru zakládek 
kompostu. Vše jsme postupem času dali do 
pořádku, vede se evidence odpadů,  posílají se 
pravidelná hlášení, včetně hlášení do systému 
ISPOP. Dále zde probíhají pravidelné kontroly 
z Krajského úřadu. Rád bych podotkl, že pro-
voz kompostárny zabezpečují Služby města 
v rámci svého schváleného rozpočtu. Před-
chozí vedení radnice vyplatilo smluvně Lom-
nici servis s.r.o. za provozování kompostárny 
153 000,– bez DPH ročně + roční příspěvek 
2 520 000,– Kč atd…..

Dále jsme byli osočeni, že málo zužitková-
váme biologický odpad v kompostárně. Na toto 

bych reagoval čísly z evidence a hlášení o těchto 
odpadech, které jsou snadno předložitelné.

Příjem biologického odpadu na vstupu do 
kompostárny v období od 25. 5. 2010 do 31.12. 
2010 byl 161 tun. Příjem dřevní hmoty (štěpky) 
byl na vstupu 18,4 tuny.

Tato čísla jsou od začátku provozování kom-
postárny Lomnicí servis a starostování p. Zvá-
novce.

Pro porovnání bych uvedl čísla současného 
provozovatele kompostárny Služeb města za 
stejné období v roce 2012. Příjem biologické-
ho odpadu na vstupu do kompostárny v období 
od 25.5 2012 do 31.12 2012 je 377 tun. Příjem 
dřevní hmoty (štěpky) byl na vstupu 26,5 tuny.

Každý si může snadno porovnat, kdo a jak 
využívá a využíval kompostárnu. Ještě

bych dodal, že kapacita kompostárny naplá-
novaná předchozím vedením města je

940 tun ročně. Osobně bych chtěl vidět něko-
ho, kdo zpracuje na tomto prostoru kompostárny 
940 tun biologického odpadu a dodrží všechny 
stanovené postupy a procesy.

Na závěr mi dovolte, abych takto veřejně 
poděkoval všem zaměstnancům Služeb města 
za zvládnutí zimní údržby v našem městě, což 
nebylo v některých momentech jednoduché.

Miroslav Řepa
Služby města Lomnice nad Lužnicí
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ŠKOLA
Příprava pro život
Žáci naší školy se zúčastnili přednášky a proškolení o předlékařské 
první pomoci, kterou pro ně zorganizovala Lékařská služba první po-
moci Třeboň o.p.s.

Vyslechli si modelové situace, které pravidelně pracovníci LSPP 
řeší a byly jim poskytnuty rady, jak při záchraně postupovat. Vyzkou-
šeli si na modelu nepřímou masáž srdce a dostali brožury s pravidly 
první pomoci.

Na závěr celého proškolení vyplnili závěrečný test, který měl shr-
nout obsah přednášky a formou opakování upevnit nabyté znalosti. 

Testů pro II. stupeň ZŠ se zúčastnily naše základní škola, Gymnázium 
Třeboň, ZŠ Rapšach, ZŠ Chlum u Třeboně, ZŠ České Velenice, ZŠ 
Suchdol nad Lužnicí a ZŠ Na Sadech Třeboň.

Žáci II. stupně naší školy skončili v hodnocení testů na druhém 
místě za Gymnáziem Třeboň.

Doufejme, že díky přednášce a nácviku poskytování první pomo-
ci si budou v nelehké a stresující chvíli při záchraně ostatních vědět 
rady.

   Mgr. Veronika Fríd

fotbalová Coca cola 
Žákům 2. stupně je určen turnaj Coca cola Škol-
ský pohár, jehož hlavním cílem je podpořit ak-
tivní životní styl mládeže. Celá akce je zaměřena 
na rozvoj mládežnického fotbalu a sportu obec-
ně. Ročně se jej účastní více než tisíc dětských 
týmů. V letošním ročníku připadla organizace 
předkola a prvního kola naší škole. V podzim-
ním předkole hraném na hřišti TJ TATRAN do-
kázali naši žáci postoupit přes loňského finalistu 

II. ZŠ Třeboň. V jarním prvním kole pak změřili 
síly s družstvy z Českých Velenic, Nové Bystři-
ce a Veselí nad Lužnicí. Toto kolo bylo pro naše 
žáky konečné, do dalšího kola se jim bohužel 
postoupit nepodařilo, především díky velkému 
množství neproměněných brankových příle-
žitostí. Avšak podané výkony se dají hodnotit 
jako znamenité. Utkání se totiž hrála za velmi 
nepříznivého zimního počasí, pro které se celý 

turnaj prvního kola musel uskutečnit v Třeboni 
na hřišti s umělým povrchem. 

Je třeba pochválit chlapce za vzornou reprezen-
taci školy, vysoké nasazení a fair play. Děkuji také 
jejich trenérům panu P. Krejníkovi, K. Hrubému 
a Šedivému. Ti ve svém volném čase kluky nejen 
trénují, ale zúčastnili se i obou námi pořádaných 
kol, která navíc celá organizačně škole zajistili. 

Jana Mlnaříková

Čte celá rodina
Téměř každá země, které záleží na tom, aby její společnost byla vzděla-
ná, pečuje o četbu knih jako o základní zdroj vzdělanosti a gramotnosti.

V roce 2006 Eva Katrušáková založila neziskovou organizaci Celé 
Česko čte dětem, která v uplynulých letech úspěšně realizuje stejno-
jmennou celostátní kampaň v České republice. Kampaň se zaměřuje 
na podporu čtenářské gramotnosti dětí, ale také na propagaci hod-
notné literatury a budování pevných vazeb v rodině prostřednictvím 
společného čtení. 

V naší škole jsme se už popáté rozhodli podpořit čtenářství v zají-
mavém projektu pod názvem Čte celá rodina. Celý týden od 11. do 15. 
března rodiče a prarodiče dětí MŠ a 1. stupně předčítali našim žákům 
pohádky, povídky a příběhy. Pravidelné předčítání vytváří pevné pouto 
mezi rodičem a dítětem, rozvíjí jazyk, paměť, představivost, učí myslet. 
Všichni si přejeme, aby z našich dětí vyrostli moudří a dobří lidé, proto 
jim čtěme. Čtěme pravidelně, čtěme každý den!

Děkujeme všem rodičům, kteří přišli mezi nás a podělili se se svými 
dětmi o příjemné zážitky z četby, a již se těšíme na nové setkání v příštím 
roce.  Za učitelky 1. stupně Mgr. V. Petrželová

Poděkovat za čtení v MŠ chceme:
Z. Bártové, Z. Bickové, V. Brejchové, J. Cyprisové, J. Kunešové,  
L. Ouškové, J. Pillárové, M. Sklenářové, R. Visčurové, P. Vitoňové

Poděkování za chvíle strávené nad knihou v 1. – 5. třídě patří:
M. Kotrbové, G. Kopřivové, L. Kumnacké, A. Procházkové, D. Sed-
láčkové, J. Staňkové, E. Svobodové, S. Bunešové, P. Grossové, D. 
Ködellové, R. Pracné, R. Staňkové, H. Valentové, M. Čápové, K. 
Dvořákové, Z. Egertové, K. Hesovi, M. Práškové, J. Vackové, Š. 
Visčurové, P. Špalové, Z. Mikotové, M. Nedvědové, R. Pracné, R. 
Šarmanové

Představení vybraného titulu posluchačům je důležité

Čtení před spaním by mělo být samozřejmostí Četli také prarodiče
Maminky byly přecejen 

nejvíce zastoupeny
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KULTURA
Kraslice z Lomnice
Do soutěže o nej velikonoční vajíčko se přihlásilo celkem 5 dospě-
lých, 13 školáků a 11 předškoláků. Nakonec se sešlo více výkresů než 
ozdobených vajíček. Komu se jeho práce nejvíce vydařila se dočtete 
níže. Odměna byla většině vítězů předána v neděli 24. března při Ve-
likonočním koncertu, ostatní si svou cenu převzali v knihovně.

Kraslice z Lomnice – výsledky soutěže:
kat. předškoláci: 1. Tadeáš Bicek
 2. Magdalena Sklenářová ml.
 2. Stella Hlivková
kat. školáci: Karolína Egertová
dospělí: Magdalena Sklenářová

Jak si správně čistit zuby Recitační soutěž
v Jindřichově HradciTato věta se stala mottem projektového dne Zdravé zuby, který 

se konal v pátek 22. března a byl určen pro žáky 1. stupně ZŠ. 
V průběhu dne žáci různými metodami získávali nové vědomosti, 
zkušenosti a dovednosti, jak správně pečovat o svůj chrup. V le-
tošním roce jsme do našeho projektového dne zařadili preventiv-
ní program společnosti DM drogerie Veselé zoubky. Program je 
určen hlavně pro žáky 1. ročníku a jeho cílem je dětem a jejich 
rodičům pomoci v oblasti správné péče o zuby a prevence vzniku 
zubního kazu.

V úvodu děti s radostí zhlédly zábavně edukační film o Hurvínko-
vi, který dětem hravou formou vysvětlil, proč je důležité se o zoub-
ky dobře starat. Díky výukovému programu na interaktivní tabuli se 
žáci naučili, jak správně pečovat o svůj chrup a správnou techniku 
čištění zubů. Tu si následně každý sám vyzkoušel i v praxi. 

Čtvrťáci a páťáci si zahráli zajímavou stolní hru Košík plný ro-
zumu, prostřednictvím níž získali důležité poznatky a informace 
z oblasti zdravého životního stylu. Vyplněním pracovních listů se 
naše škola jako každoročně zapojila do celostátní soutěže Zdravé 
zuby. Ve výtvarných dílnách malí malíři a návrháři vytvořili různé 
koláže a plakáty se zubní tématikou, pokusili se navrhnout obaly 
na zubní pastu

 Domů si pak prvňáčci odnesli dárek od společnosti DM droge-
rie v podobě preventivní taštičky s produkty péče o chrup. 

Snad se nám prostřednictvím různých her a aktivit podařilo 
probudit u dětí odpovědnost a uvědomění si nutnosti péče o svůj 
chrup!

Mgr. V. Petrželová

V březnu se do J. Hradce sjeli recitátoři – vítězové školních kol 
z celého okresu. Naši školu reprezentovali: Markéta Kabelová 
(2.tř.), Tadeáš Bílý (3.tř.), Gabriela Platzerová (4.tř.), Adéla Šus-
tová (5.tř.), Tereza Klimtová (6.tř.). 

Tereza Klimtová postoupila do druhého kola a získala jednu ze 
zvláštních cen poroty.

Recitátorka Tereza Klimtová
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Z kultury odjinud
 9. – 14. 4. Amarylis v maškarním – zámek Třeboň
13. 4.  První jarní trhy v Třeboni  

– Masarykovo a zámecké nám.
15. 4.  divadelní představení Sheldon a jeho matka paní 

Levinová, KD Veselí n.L.
16. 4.  Sexy život s Radimem Uzlem – od 19.00 hod  

– Relaxcentrum Mrkáček Lišov 
20. 4.  koncert dechové hudby Valaška – KD Veselí n. L.
 1. 4.  byl zahájen předprodej na pořad s Miroslavem 

Donutilem (28. 5.) v KD Veselí n. L.

Výročí příchodu
sv. Cyrila a Metoděje
V letošním třináctkovém roce si český i slovenský národ připomíná 
1150. výročí příchodu sv. Cyrila a Metoděje na Velkou Moravu. Uče-
ní bratři k nám dorazili v roce 863 z daleké a sluncem zalité Konstan-
tinopole, aby, jednoduše řečeno, vzdělali náš slovanský národ a vytvo-
řili pro něj první slovanské písmo a církevní jazyk – staroslověnštinu. 
Slované obývající Velkou Moravu je přijali za své učitele a společně 
s nimi se vydali na dlouhou cestu k moudrosti. Díky nim se naučili 
číst a psát, díky nim mohli poprvé porozumět slovům při bohoslužbě 
a dospět tak k duchovní realizaci, díky nim se z našich předků stali 
vzdělaní a racionálně uvažující lidé. Je tedy více než zřejmé, že sv. Cy-
ril a Metoděj se výrazně zapsali do českých dějin

Jedná se o významnou mezinárodní událost a při této příležitosti 
se již nyní připravují nejrůznější projekty. Na národní úrovni budou 
uspořádány dvě mezinárodní konference v Praze a na Velehradě.

Přípravy na cyrilometodějské jubileum byly zahájeny v květnu 
2012 v Římě. V České republice začaly oslavy v den státního svátku 
ČR Dne slovanských věrozvěstů na Velehradě a pokračují pravoslav-
ným Setkáním kultur v Mikulčicích 24. – 26. května 2013. Slavnosti 
vyvrcholí na Velehradě ve dnech 4. – 5. července 2013 v rámci státního 
svátku ČR již tradičním národním projektem Dny lidí dobré vůle.

Vzájemná dohoda dvou církví hlásících se plně k cyrilometoděj-
skému odkazu je historickým krokem, který má poukázat na jednotu 
křesťanů v naší republice při připomenutí si jednoho z nejvýznamněj-
ších milníků naší i evropské historie. Slovanský areál v Mikulčicích 
i Velehrad jsou obě tradiční místa spojená s Cyrilometodějskou misií 
v naší zemi.

Cílem oslav je vybudování obecného povědomí o Cyrilu a Me-
toději, o přínosech jejich misie v oblasti kultury, náboženství, písma, 
vzdělanosti apod. „Oslavy nemohou být chápány jako čistě církevní, 
protože věrozvěstové stáli také u počátků naší státnosti. Oslavy ne-

Z naší farnosti

MíSTNí SPOLKy
Český zahrádkářský svaz
V neděli 10.3.2013 se přátelé zahrádkáři se-
šli na pravidelné členské schůzi v restauraci 
Na Hradě. Projednali jsme úkoly, které nás 
čekají v měsíci březnu na našich zahradách, 

např. Ochranu před vlnovníkem rybízo-
vým, ochranu broskvoní proti kadeřavosti, 
použití netkané textilie k ochraně rostlin 
a také výhody použití dusíkatého vápna 

k desinfekci půdy. Připomněli jsme si důle-
žitost úklidu zbytků listí a mumifikovaných 
plodů na stromech k ochraně před šířením 
houbových chorob. Vyměnili jsme 

mohou být ani pouze české nebo moravské, protože cyrilometoděj-
ská misie sehrála roli v dějinách většiny slovanských národů,“ dodal 
k projektu prof. Petr Piťha.

Malá obec Velehrad, která svou významností předčí řadu měst, se tak 
v červenci 2013 stane dějištěm nejdůležitější události roku.

Návštěvníci se mohou ve čtvrtek 4. července od 10 do 19 hodin 
těšit na tradiční projekty neziskového sektoru jako Ruční přepiso-
vání Bible, Velehrad dětem, Soutěž ve fotbalových dovednostech, 
Mezinárodní setkání vozíčkářů, Aktivity pro životní prostředí 
v Archeoskanzenu v Modré, program časopisu IN! či výstavy ve 
Stojanově gymnáziu. Chybět nebudou ani fotografické soutěže pro 
malé i velké, cestovatelská soutěž Velehradský pas, prezentace cha-
ritativních organizací a hnutí a komunit, hry a soutěže pro děti i do-
spělé, interaktivní workshopy. To vše proběhne za účasti významných 
představitelů společenského a politického života.

V 19.30 začne na pódiu před bazilikou slavnostní koncert Večer 
lidí dobré vůle, během kterého budou představeny čtyři charitativní 
projekty a možnosti přispění formou DMS VELEHRAD. Výtěžek 
bude rovným dílem rozdělen mezi předem vybrané projekty. Koncert 
v přímém přenose odvysílá Česká televize a Český rozhlas 1 – Radi-
ožurnál.

KNIHOVNA
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Lomnický kuželkář Mikeš
dosáhl nejlepšího výkonu v republice
Sedmidílný kuželkářský „pohár mladých na-
dějí - Bellatex Tour“ pokračoval pátou sérií 
turnajů , z nichž jeden se uskutečnil v Dači-
cích. U Dyje startovalo celkem 64 dětí z 12 
oddílů. Vynikajícím výkonem se prezento-
val lomnický kuželkář Martin Mikeš, jenž 
shodil 277 kuželek, což byl vůbec nejlepší 
zisk startujících žáků v celé republice.

Mikeš za svůj výkon dostal 31 bodů 
a rázem se posunul až na průběžné 10. mís-
to v celém seriálu, má tak silnou naději na 
možný postup do národního finále.

Dne 10. 3. 2013 se naši mladí kuželkáři 
zúčastnili dalšího z turnajů poháru mla-
dých nadějí , který se uskutečnil v kuželně 
SK Škoda Plzeň. Tato kuželna je zbudová-
na pod hlavní tribunou fotbalového stadio-
nu Viktorie Plzeň.

Po prohlídce stadionu jsem šli hrát 
a myslím, že jsme naši TJ neudělali ostu-
du. Na 2. místě se umístil Martin Mikeš se 
ztrátou tří kuželek na vítěze, na 3. místě se 
umístil Honza Slipka, na čtvrtém místě Jan 
Nosek a na 7. místě Marek Baštýř. Rozdíl 

mezi 1 a 4 soutěžícím byl jenom osm ku-
želek a proto vystoupení všech našich na 
tomto turnaji hodnotíme jako výborné.

Martin Mikeš si svým výkonem po-
tvrdil celkové 10. místo v republikovém 
hodnocení a probojoval se na mistrovství 
republiky, které proběhne dne 7. 4. 2013 
v Olomouci. Na Hanou se kvalifikuje pou-
ze šestnáctka nejlepších. 
Gratulujeme a držíme palce !!!

Za oddíl kuželek Karel Kopřiva

Výsledky z Dačického turnaje – uvedeni pouze hráči z Jindřichohradecka.
Starší žáci:
1. Martin Mikeš / Lomnice nad Luž. / 277 kuželek
5. Tomáš Pospíchal / Dačice / 239 kuželek
8. Marek Baštýř / Lomnice nad Luž. / 232 kuželek
9. Jan Nosek / Lomnice nad Luž. / 224 kuželek

Převzato z Jindřichohradeckého deníku 8. 2. 2013

Baráčnické posezení při písničce

Posezení s harmonikou
V sobotu 16.3.2013 se uskutečnilo „Posezení s harmonikou“, 

v restauraci Na Hradě. Počasí bylo krásné a lidé, kteří přišli do 
restaurace, si zpříjemnili sobotní odpoledne nejen poslechem 
pěkných písniček, ale i tancem. Muzikanti byli rádi, že je takový 
zájem o toto posezení a hned se jim lépe hrálo. Jsme rádi, že se 
to dostává do podvědomí občanů, neboť jich přišlo přes padesát. 
Během hodiny se zaplnila restaurace. Každý kdo přišel si mohl 
s námi posedět a pobavit se. To je naším přáním, aby se každý 
pobavil. Jsme rádi, že mezi nás přišli i naši nejstarší členové ba-

ráčníků a to tetička Kosíková a soused Kročák. Přijeli i baráčníci 
z Třeboně si poslechnout naše muzikanty. Moc se jim to líbilo 
a pozastavili se nad tím, jaký je o posezení zájem. Takovéto se-
tkání můžeme uskutečňovat díky pochopení hostinského Matějky, 
který nám vychází vstříc při setkání s veřejností a umožňuje nám, 
starší generaci, se pobavit. Děkujeme mu za to. Na další Posezení 
s harmonikou se budeme opět těšit na podzim a doufám, že i v ta-
kovém hojném počtu spoluobčanů.

 vzdělavatelka OB Z. Kalianková

Na dobrou muziku se dobře tancovalo

si zkušenosti z pěstování sadby raj-
čat. Přítel Hešík seznámil přítomné s úkoly 
v Zahrádkářské osadě u Vydymače, které 
nás čekají v tomto roce.

Dále jsme si představili rostliny rodu 
Cucurbite což je česky obyčejná tykev, 
jak okrasná tak také na vaření. Mezi členy 
jsme rozdělili semena 14 různých druhů 
tykví, jejichž plody bychom chtěli využít 
pro výzdobu případné podzimní výstavy 

ovoce a zeleniny. Zájemci o semena se 
mohou obrátit na jednatele ČZS.

Novinkou na schůzi bylo zařazení kuchař-
ského čarování pod vedením zkušeného šéf-
kuchaře Jirky Filípka. Seznámil nás s přípra-
vou několika druhů polévek s využitím jarní 
zeleniny. Dále byly na programu recepty na 
přípravu pomazánek rovněž s využitím jar-
ních rostlin a zeleniny všeobecně a to nejen 
těch tradičních jako celer, mrkev, křen apod., 

ale také pampelišky- smetanky, mladých 
kopřiv, bršlice a jiných darů přírody.

Na závěr jsme si promítli velice pěkný 
instruktážní film natočený přítelem Urbán-
kem ze Židlochovic o řezu drobného ovoce. 
Schůzi řídil přítel Zeman za předsedu, kte-
rý se omluvil pro pracovní zaneprázdnění. 
Příště se sejdeme opět druhou neděli v mě-
síci dubnu v 9,30 v restauraci Na Hradě.

Z. Zeman
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Smrtku jsme vynesli
První folklorní akcí souboru Javoráček v tomto roce bylo vyná-
šení Smrtky v sobotu 16. března, kdy nebylo zrovna nejtepleji. 
Přesto jsme se pokusili zimu alespoň symbolicky zahnat. Pro-
žili jsme společně prakticky celý den. Dopoledne jsme přivítali 
nové lomnické občánky, potom jsme na Staré radnici vyráběli 
velikonoční vajíčka, připravili si Smrtku a odpoledne jsme se 
vydali průvodem ke Zlaté stoce. Smrtka plavala po vodě a Ja-
voráček přivítal krátkým programem na Farské louce nadchá-
zející jaro. 

Co nového v Klubíčku??
Hned, jak vejdete do místnosti, si nelze nevšimnout krásně po-
malované zdi pohádkovými postavami. Za to můžeme poděkovat 
panu Stuchlíkovi, který dal Klubíčku úžasný vánoční dárek. 

A co dál? Úspěšně se rozjela výuka angličtiny pro děti od čtyř 
let. Zájem byl překvapující a každý čtvrtek se děti schází od 13:45 
s paní učitelkou Lhotákovou v Klubíčku. Děti jsou hodné, učenli-
vé a je na nich vidět, že je to baví. V půl třetí si je maminky (tatín-
kové jsou většinou ještě v práci) můžou vyzvednout, anebo, nově, 
můžou zůstat a zapojit se do vyrábění, které začíná od čtyř hodin. 
Je to docela výhodné, o vyrábění s dětmi je velký zájem, proto 
se může začít už dříve, aby se na všechny dostalo. Další novin-
kou jsou kurzy orientálních tanců pro dospělé členy lomnického 

Klubíčka, které se ko-
nají každý pondělí od 
20.00 hod. 11. března 
počínaje. Kurzy pro 
nás zajišťuje Míša 
Makovičková z Lužnice a její skupina RedRoseTribe z Třeboně. 

Klub maminek, který probíhá v pondělí a středu od 9 do 11, 
a nově ve čtvrtek od 14:30 do 16:00, bude do konce května, poté 
bude pokračovat zase až v září. Krásné letní počasí, které nás ur-
čitě čeká, budeme raději trávit s dětmi venku, než za zavřenými 
dveřmi. Těšíme se na Vás!

Andrea Tetíková
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Karneval
V sobotu 9.března jsme v Deltě uspořádali 
dětský karneval. Celý tříhodinový program 
doprovázeli králíci z klobouku, Bob a Bo-
bek. Oba králíci si s dětmi zatancovali a za-
hráli různé hry, jako bylo chroupání mrkve 
na čas, sbírání vody na zalití záhonku, závod 

s přenášením pingpongového míčku na lžících a další. Všichni do-
stali odměnu v podobě bonbónů a drobných dárků a na konci byla 
losovaná tombola, která byla ze sponzorských darů od p. Radky Zá-
kostelecké, MUDr. Pumprové a našeho střediska. O hlavní cenu – 
plyšového Boba a Bobka v klobouku se nakonec bojovalo v soutěži 
dětí s rodiči a vyhrál ten nejsehranější tým. Výhercům blahopřeje-
me. Touto cestou chceme poděkovat našim sponzorům a p. Janu 
Němcovi za poskytnutí prostorů. 

  Jana Rajnochová

Dětský karneval
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Chvíle zábavy pro naše čtenářeChvíle zábavy pro naše čtenáře 
 

 

4. 

Správné řešení z minulého čísla – křížovka: …vidíte, jak je naše káva silná.

1.

2. 

3.

4.

5. 

6. 

7. 

8.

9. 

1.  2. 

3. 

6.  7.

8. 

Anička se kouká na maminku, jak si nanáší pleťovou masku a ptá se jí: „Maminko, co to děláš?“ 
 –„Abych byla krásná.“  Za chvíli si ji maminka sundá a Anička povídá: „(tajenka)?“ 

5. 

9. 

Sudá spojovačka 

Odhalte, o jaká přísloví se jedná: 
 

Poznatky získané cílevědomě 
v preadolescentním věku jsou 
adekvátní poznatkům získaným 
náhodně ve věku seniorském. 

 
Více než jednou, ale méně než třikrát, 
urči velikost fyzikální nebo chemické 
veličiny a méně než dvakrát, ale více 
než nulkrát, použij způsobu obrábění, 

jímž se části materiálu od sebe 
oddělují. 

 

„Pepíčku, tys(tajenka 1) všechny dárky, které ti dal tatínek?“ – „Ne, jeden zůstal.“ – „A který?“ – 
(tajenka2.) 

Literární kvíz 
(Ke každému dílu dopište jména autorů. První písmena jejich příjmení tvoří tajenku.) 

Tajenka 2: 
Proměna      _ 
Bílý tesák      _ 
Sněhová královna    _ 
Zločin a trest      _ 
Pravidla moštárny    _ 
Rozmarné léto      _ 
Nesnesitelná lehkost bytí  _ 
Farma zvířat      _ 
 

Tajenka 1: 
Petr a Lucie      _ 
Romeo, Julie a tma    _ 
Zabiják        _ 
Šifra mistra Leonarda    _ 
         I 
Démanty noci      _ 
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ZAJíMAVOSTI

Pálení Čarodějnic

VZP varuje před nekalými praktikami konkurence 

Zvyk pálit ohně v předvečer prvního máje na kopcích, vrších, roz-
cestích a pastvinách byl hojně rozšířen v Čechách, na Moravě i ve 
Slezsku, podobně jako v Tyrolsku a Sasku. U nás byla tato noc 
nazývána Filipojakubskou (na prvního máje totiž připadal v cír-
kevním kalendáři svátek apoštolů Filipa a Jakuba) a byly jí připi-
sovány obdobné vlastnosti jako noci Valpuržině. Věřilo se také, 
že podobně jako na Velký pátek umožňují v tuto noc magické síly 
nalézt četné poklady.

U velkých ohňů se podobně jako dnes scházela především 
mládež, tančila kolem nich a skákala přes plameny. Nejčastěji 

byl tento obřad nazýván „pálení čarodějnic“ a pojil se s ním 
na mnoha místech tradovaný zvyk upálit na hranici figurínu 
představující čarodějnici. Skákání přes oheň mělo symbolický 
význam, jednak očistný a jednak zřejmě souviselo s prastarý-
mi rituály vegetace a plodnosti: výše skoku měla symbolizovat 
výšku, do níž má vyrůst úroda na poli. Mladíci pak často vy-
tahovali z hranice hořící kusy dřeva nebo zapalovali košťata 
a obojí vyhazovali co nejvýše do vzduchu ve snaze srazit čaro-
dějnici letící ve vzduchu, neboť se věřilo, že v tuto noc je jich 
v povětří plno.

Oslovili vás na ulici či doma milí a vstřícní 
lidé a přesvědčovali vás ke změně zdravot-
ní pojišťovny? Pomlouvali vaši dosavadní 
pojišťovnu a nabízeli nadstandardní výho-
dy a příspěvky pro vás a vaše děti? Slibo-
vali vám jistotu zajištění zdravotní péče? 
Přemýšlejte, než podepíšete jakýkoli do-
kument. Neuvážený podpis Vám může 
velice zkomplikovat život.

V minulém roce řada médií zveřejni-
la zavádějící informace o tom, že VZP 
vyčerpala všechny rezervy a nemá pro-
středky na úhradu zdravotní péče. Toho 

využívají obchodní zástupci konku-
renčních zdravotních pojišťoven a pro-
střednictvím najatých prodejců se snaží 
klienty VZP přeregistrovat k jiné zdra-
votní pojišťovně. Jedná se o neetický 
způsob chování a zneužívání nekorekt-
ního mediálního tlaku. Navíc i „nezá-
vazný“ podpis je podle nového zákona 
závazný, nelze ho odvolat a vy k 1. 1. 
2014 změníte svou dosavadní zdravotní 
pojišťovnu.

VZP jako první nasmlouvala v roce 
2013 zdravotní péči ve všech zdravotnic-

kých zařízeních a tím zajistila dostupnou 
a komplexní zdravotní péči obyvatelům 
jednotlivých krajů ČR. 

Zdravotní péči budeme hradit i na-
dále bez ohledu na zavádějící informace 
médií či neseriózní aktivity konkurence.

Našim klientům doporučujeme, aby se 
v případě jakýchkoli pochybností obraceli 
na nejbližší pracoviště VZP, na infolinku 
VZP 844 117 777 anebo se informovali 
prostřednictvím webových stránek pojiš-
ťovny www.vzp.cz, popř. www.trijednic-
ky.cz.

Děti se ale poctivě připravují na další akce, které nás v nejbližší 
době čekají. V sobotu 6. dubna se ve Zvíkovském Podhradí koná 
další ročník Jihočeského Zpěváčka pro děti do devíti let. Javorá-
ček bude na akci vystupovat se svým pásmem. Také naši malí zpě-
váčci budou mezi soutěžícími z ostatních souborů. Doprovázet je 
bude muzika souboru Javor, stejně jako na přehlídce jihočeských 
souborů 27. dubna v Českých Budějovicích.

V souboru máme nové malé Javoráčky, a tak poslední týd-
ny poctivě nacvičujeme základní kroky a soutěžní program. 
V současnosti se při lidové písničce schází každé pondělí16 dětí 
a v neděli odpoledne pro změnu dospělí z Javoru. Už v květnu 
nás čekají první společná vystoupení a jak jinak, než ke svátku 
maminek. 

MB

 ze Strany 12
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INZERCE Ceník inzerce v Lomnických listech
 1 strana A4 800,– Kč
 1/2 strany A4 500,– Kč
 1/4 strany A4 300,– Kč
 6 x 9 cm 200,– Kč
 Řádková inzerce 100,– Kč

Při opakovaném podání inzerátu 
bude poskytnuta sleva 10 %.

Více informací na andrese:
lomnickelisty@gmail.com

Hnědé: 
Bílina (Ledvice) / Most
kostka, ořech I., ořech II.

Černé:  kostka, ořech I.,   
   kovářské, koks

Brikety německé:
malé 5 - 6 cm, velké 8 - 10 cm

Brikety dřevěné:
balení 25 kg

BERÁNEK
BERY JH s.r.o.

Jindřichův  Hradec
UHLÍ
v zastřešené hale

NEJLEVNĚJŠÍ 
UHLÍ  

JARO 2013

Denně prodej a objednávky:
J. Hradec, Jarošovská1339/II

(za stavebninami Jednoty) 

Po - Pá 7.00 - 15.00 hod. 

384 321 288 
777 321 288 SKLÁDÁNÍ PÁSOVÝM

D O P R A V N Í K E M
www.uhliberanek.cz

Stavění májí
K prvnímu květnu se váže ještě jeden lidový zvyk rozšířený 
v mnoha částech Evropy a spojený zjevně s dávným uctíváním 
stromů. Podstatou tohoto zvyku hojně se vyskytujícího i na čes-
kém a moravském venkově bylo postavení vzrostlého stromu 
uprostřed návsi. 

Tento akt byl spojen s všeobecnými radovánkami, někdy byly 
vyzdobeny větvemi stromů i jednotlivé domy. Smyslem tohoto 
obřadu bylo zřejmě přinést do vesnice požehnání spojené s du-
chem stromu. 

Tyto stromy, nazývané u nás máje, se často stavěly již v noci 
před prvním májem. Strom stojící uprostřed obce byl zvláště rov-
ný a vysoký a byl zbaven kůry až k vrcholku, který byl ponechán 
zelený a okrášlen stužkami, věncem i hedvábnými šátky. Býval 
považován za strážného ducha celé obce, byl symbolem jara a ob-
novující se plodivé síly přírody.

Kolem máje se tančilo a zpívalo a především byla bedlivě hlí-
dána, aby ji někdo cizí neskácel a neukradl. 

Totéž platilo o menších májkách, které 
stavěli mládenci svým dívkám před okny 
na znamení lásky. 

Ke stavění májí se vázala řada lido-
vých zvyků, tanců a písní stejně jako 
k jejich obřadnému skácení nejčastěji na 
svatodušní pondělí.

Je jistě zajímavé si uvědomit, jak pra-
starý je to zvyk a jak hluboké jsou jeho 
kořeny.

V současnosti se stále ještě v několika obcích koná

VONDRUŠKA, V.  Církevní rok a lidové obyčeje. Čes. Budějovi-
ce: Dona, 1991.

WOLF, J. Člověk ve světě magie. Praha: Unitaria, 1992.
ZÍBRT, Č.  Veselé chvíle v životě lidu českého. Praha: Vyšehrad, 

1950.
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Sobota 27.dubna 2013 
 od 14 - 16 hod. 

od 16 -18 hod. 

Pozvěte i své kamarádky a známé.          

Rezervace míst osobně nebo telefonicky na 

MÚ Lomnice nad Lužnicí, telefon:  

384 792 201             

                    14-16 hod. (kapacita max. 6 žen) 

                   16 – 18 hod. (kapacita max. 6 žen) 

 

„Den krásy“ pro Vás připravil 
Městský úřad Lomnice nad Lužnicí a Dana 
Macková, nezávislá kosmetická poradkyně 

Mary Kay 

DEN KRÁSY 
S MARY KAY 

             Zbývá Vám málo času na sebe? 

                 Chtěla byste strávit příjemný čas 

                    ve společnosti profesionální 

                      nezávislé kosmetické 

                       poradkyně, která Vám ukáže 

                         jak správně pečovat o svou pleť, 

                           jak se líčit a pečovat o tělo, 

                          jak kombinovat barvy? 
 
                   

Srdečně Vás zveme na 
 


